
 Zápis 

Z Krajské koordinační myslivecké rady Kraje Vysočina konané dne 1. 2. 2024  

Přítomni: 

OMS Jihlava: Ing. Josef Prokeš, Marie Deržmíková 

OMS Pelhřimov: Ing. Lubomír Nechvátal 

OMS Žďár nad Sázavou: Stanislav Císař 

OMS Třebíč: Ing. František Kazda, Ing. Tomáš Sedláček, Ing Aleš Dočekal 

OMS Havlíčkův Brod: Ing. Ervín Hausvater CSc., Lubomír Stejskal, Milan Kříž 

KVSJ: MVDr. Pavel Brávek, MVDr. Miroslav Dopita 

KrÚ: Ing. Pavel Hájek, Ing. Eva Horná, Ing. Jiří Bartoš, Bc. Jitka Novotná, Ing. Jitka 

Merunková 

 

Záznam jednání 

1. Radní Ing. Pavel Hájek zahájil zasedání a přivítal přítomné. Dále představil aktivity 

kraje v oblasti myslivosti a okomentoval programu jednání. 

2. KVS – AMP a ptačí chřipka 

MVDr. Dopita  

- ptačí chřipka 2 ohniska – okres Pelhřimov – v malochovech do 50 ks, nemusí se 

vyhlašovat ochranné pásmo; 1 velké ohnisko v Pardubickém kraji u Chocně - velkochov 

MVDr. Brávek 

- dne 31. 12. 2023 mail k problematice nákaz  

- registrace i chovu bažantů  – platí stejné předpisy jako u drůbeže 

- tendence, aby si vyšetření na trichiny lovec platil sám (suma za rok ČR 18 - 20 mil. Kč), 

zatím je vyšetření stále hrazeno, doporučuji vyšetřit na trichyny jezevce, pokud je ke 

konzumaci - vyšetření stojí 80 - 100 Kč 

- v některých případech dochází k dvojímu vyšetření  (MS i zvěřinový závod). Na druhé 

straně dovoz černé zvěře 2x záchyt svalovec – Polsko a Německo 

- vyšetření u lišek – pouze 2 lišky za honitbu a z jiných katastrů; vzteklina se  vyskytuje 

v okolních státech        

- letos se stále vyšetřuje vzteklina i echinokok  

- parazité dle metodiky – 7 žádostí, stanovený termín k podání antiparazitik 29.1.2024 – 

18.2.2024 – oznámit okolním honitbám  

- hepatitida typu E – dlouhá rekonvalescence, dlouhá inkubační doba, nákaza při 

vyvrhování nedostatečně tepelně upravené maso – černá a spárkatá zvěř, 

 AMP – monitoring – pasivní – vyšetření uhynulých a sražených kusů  - dokumentace – 

Národní akční plán        

-  stížnosti na myslivecké spolky na havlíčkobrodsku – ponechávání vývrhu volně na 

místě, ke bylo vyvrhování provedeno – doporučení zakopání vývrhu 

 

3. Ing. Jiří Bartoš shrnul aktivity kraje pro letošní rok – 20 000 Kč dar pro každý OMS, 

výkup spodních čelistí – 950 000,-Kč a pachové ohradníky – 250 000,-Kč – ve 

spolupráci s Policií ČR bylo vytipováno top 10 úseků s největší nehodovostí, krajský 

úřad se dále zajímal i o další prostředky, které by nahrazovaly pachové ohradníky: 

odrazky, akusticko-světelné plašiče – porovnání ceny x účinnost, odkaz na výsledky 

v Jihočeském kraji - https://zp.kraj-jihocesky.cz/oddeleni/lesy-zemedelstvi-rybarstvi-

myslivost/myslivost/prevence-srazek-se-zviraty 

https://zp.kraj-jihocesky.cz/oddeleni/lesy-zemedelstvi-rybarstvi-myslivost/myslivost/prevence-srazek-se-zviraty
https://zp.kraj-jihocesky.cz/oddeleni/lesy-zemedelstvi-rybarstvi-myslivost/myslivost/prevence-srazek-se-zviraty


 - AMP - národní akční plán zatím není vymahatelný, musí dojít k propojení se 

 zákonem 

 

4. Zástupce OMS – o putovní pohár hejtmana letos a příští rok Memoriál Richarda 

Knolla – je možnost financování ? –  ano, z dotací Kraje Vysočina (Zemědělské akce) 

 

5. Ing. Merunková – Zemědělské akce 2024 – náklady uplatňovat až po podání žádosti

 - příjem žádostí 11. 3. – 15. 3. 2024      

 - pokud chcete dát do nákladů publikace – nesmějí odkazovat na určitý 

 podnik a značku        

 - akci propojit se zemědělstvím     

 - skuteční majitelé        

 - doklad o právní subjektivitě žadatele     

 - kontaktní osoby Iva Horáková a Marcela Rosická 

 

6. Ing. Horná – v letošním roce bude na Vysočině probíhat celorepublikové kolo Zlaté 

srnčí trofeje – Zálesí - Mladé Bříště 

 

7. Zástupci OMS: zda by kraj nepřispěl na studijní materiál mladým myslivcům, kteří se 

připravují ke zkouškám z myslivosti 

 

8. Ing. Josef Prokeš -  jménem myslivecké rady poděkování panu radnímu Hájkovi 

 

9. Ing. Eva Horná odbor kultury přispívá na publikace k výjimečnému jubileu – EDICE 

VYSOČINY           

Vysočina Tourism - https://www.vysocinatourism.cz/ 

 

10.  Diskuze k návrhu novely zákona o myslivosti 

 

 

 

Závěr: Ing. Jiří Bartoš poděkoval přítomným za účast, rozloučil se a jednání koordinační rady 

ukončil. 

 

 

 

Zapsala dne 1. 2. 2024 Bc. Jitka Novotná 

 

https://www.vysocinatourism.cz/

